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聚乙二醇固载的双辛可宁生物碱配体催化的烯烃的对映选择性双羟基化反应  
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摘要   本文研究了可回收使用的聚乙二醇固载的双辛可宁生物碱配体在烯烃的不对称双羟基化反应中的应用，
反应能够取得很好的产率和对映选择性。聚乙二醇固载的双辛可宁生物碱配体可以在反应后容易地回收，
并被反复使用十次以上，而其催化效果没有任何明显的降低。 
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Enantioselective Dihydroxylation of Alkenes Catalyzed by a PEG-Bound

YANG Xi-Wen, LIU Han-Quan, XU Ming-Hua*, LIN Guo-Qiang

Shanghai Institute of Organic Chemistry, Chinese Academy of Sciences, Shanghai 200032,
 

Abstract  The recyclable PEG-bound bi-cinchona alkaloid ligand has been successfully applied to the homogeneous 
catalytic asymmetric dihydroxylation of various alkenes; good yields and excellent enantioselectivities were obtained. The 
ligand could be easily recovered and reused for 10 times without any apparent loss of its catalyst efficiency.
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